
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 10. august 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1270 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Astrid Krag (S). 

 

Spørgsmål nr. 1270:  

”Mi istere  bedes ko e tere artikle  ”Kritik af ege betali g på idlertidige 

pladser” Sjælla dske Medier de  . august 8, o  ege betaling på midlertidige 

pladser, herunder vurdere, om der er tale om brugerbetaling på sundhed ad bagve-

jen, samt oplyse, om brugerbetaling på kommunale akutklinikker/midlertidige plad-

ser i det hele taget er lovligt? Ministeren bedes også forholde sig til, hvorvidt der er 

en social slagside ved egenbetalingen og hvilke konsekvenser det kan have for den 

enkelte.” 

 

Svar: 

For en beskrivelse af rammerne for organisering af kommunale akutfunktioner i 

hjemmesygeplejen og midlertidige pladser efter serviceloven henvises til min besva-

relse af SUU alm. del – spørgsmål 1217, 1218 og 1219.  

 

Som det fremgår af min besvarelse af SUU alm. del – spørgsmål 1217 har det aldrig 

været den politiske intention, at de ydelser og indsatser, som sker i hjemmesygeple-

jen, skal være forbundet med udgifter for borgerne.  

 

Det er i øvrigt væsentligt at understrege, at der er forskel på kommunale akutfunktio-

ner efter sundhedsloven og midlertidige ophold efter serviceloven, også jf. mit svar 

på SUU alm. del – spørgsmål 1221.  
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